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Belangrijkste bevindingen
e De eerste prik' krijgt zeer veel aandacht in de media en op social media en had nég prominenter in beeld kunnen komen

als er geen nieuws vanuit Washington was geweest. In de ochtendkranten is het bijvoorbeeld even bladeren voordat

de verhalen over de 39-jarige verpleeghuismedewerkers Sanna te vinden zijn.
*  Desalniettemin aan aandacht geen gebrek met honderden nieuwsberichten, tientallen items op RTV en duizenden

reacties op social media. De stemming is overwegend positief: ‘een historisch moment’ en 'het begin van het einde van

de crisis. De goedkeuring van het Moderna-vaccin zorgt voor 'dubbele vreugde'. Hoewel media het woord 'symboliek'

benoemen, straalt de berichtgeving uit dat het meer was dan dat: een echte start van de vaccinatiecampagne in

Nederland. Dat de eerste prik in een regio is gezet waar al die maanden geleden het coronavirus flink huishield, wordt

wel als 'symbolisch' beschouwd. André Rouvoet zegt daarover: "De cirkel is daarmee rond".

e  Tegelijkertijd ook aandacht voor alle ‘'mitsen en maren'. Zo geven experts aan dat het nog wel even kan duren voordat

er voldoende mensen zijn gevaccineerd. In combinatie met verhalen van 'Haagse bronnen' die zinspelen op een

verlenging van de lockdown, zorgt dit ook voor een wat sombere toon.

* Media schrijven zijdelings op dat met de eerste prik Nederland 'niet langer de eenzame witte plek op de vaccinatiekaart

van Europa' is (AD). Tegelijkertijd zien journalisten ook dat het vaccinatie-pad in het buitenland ook hobbelig verloopt,
dus is het wel zo erg dat wij in Nederland wat later zijn begonnen? We kunnen ook leren van de fouten die in andere

landen worden gemaakt.
*  Opvallend veel positieve geluiden op social media. Gezien de gevoeligheid van het onderwerp én de nadruk in de media

en vanuit de politiek van de laatste weken dat ‘Nederland als laatste in Europa gaat vaccineren', was een groter aandeel

negatieve geluiden verwacht. Op de social mediakanalen van minister De Jonge komen felicitaties binnen, alsook

steunbetuigingen en complimenten. Ook tijdens de uitzending van Jinek, waar De Jonge te gast was, komen reacties

binnen van mensen die vinden dat het 'afzeiken' maar eens moet stoppen.
e  Uiteraard blijven op social media veel vragen binnenkomen over de vaccins. Een belangrijke daarvan gaat over de groep

60-plussers met een medische indicatie. Vanuit die groep zijn er zorgen en vragen wanneer zij aan de beurt zijn. Deze

groep zou liever eerder aan de beurt zijn.
e  Vanuit de politiek is het relatief rustig. Enkele fractievoorzitters (PvdA, GL) laten niets van zich horen. De focus ligt op

de ontwikkelingen in en rond het Capitool. Wilders uit kritiek: [...] "ik vind het schandalig dat kwetsbare (thuiswonende)

ouderen niet ook als eerste aan de beurt zijn! Pas uw beleid hierop aan minister."

Beeld in de media

e  Voordat de media de focus massaal verleggen naar de gebeurtenissen op Capitol Hill, gaat volop aandacht uit naar 'de

eerste prik'. En vanaf het moment dat de eerste prik in het ziekenhuis van het UMC Maastricht is gezet, gaat het feitelijk
om de 'eerste prikken'. Opmerking daarbij is wel dat de 'echte' eerste prik veel meer aandacht sorteert dan de 'prikken

erna’, specifiek in de ziekenhuizen. Het zijn daarbij vooral regionale media die aandacht schenken aan de vaccinatie van

het ziekenhuispersoneel, bijvoorbeeld in Amsterdam en Zwolle. De vaccinatie van en door Diederik Gommers zorgt wel

voor meer exposure, onder meer door Telegraaf die Gommers citeert: "Mooi van de wetenschap en de farmaceutische

industrie. Heel gaaf, echt heel gaaf. We hebben hier zo lang naartoe gewerkt. Ik zie dit als een nieuwe fase. We moeten

ervoor zorgen dat we de komende maanden zo veel mogelijk mensen gevaccineerd krijgen. Dan pakken we ons gewone

leven weer op."
* In zowel aantallen online berichten, RTV- nieuwsitems, en reacties op social media alsook in termen van bereik behaalt

de eerste inenting met het coronavaccin van de 39-jarige verpleeghuismedewerkster Sanna Elkadiri veel publiciteit. Met

circa 200 nieuwsberichten, vele tientallen items op de radio en TV, vele duizenden reacties op social media, en een

bereik van circa 10 miljoen op social media (Twitter vooral) is de eerste prik zeker niet alleen een 'symbolisch moment’;

het markeert ook qua media-aandacht een formeel begin van een nieuwe fase: het begin van het einde van de crisis.

Om de interesse van de media te benadrukken, kopt NRC dan ook: 'Onafgebroken klikken de camera's tijdens de eerste

prik'. De krant schrijft: De vaderlandse pers is woensdagochtend vroeg massaal uitgetrokken voor het nationale

prikmoment. De vaccinatie van de verpleeghuismedewerker in een enorme fabriekshal in Veghel was live te volgen via

de NOS. De grote interesse blijkt uit ook de vele filmpjes van het prikmoment die via media (in de live-blogs of als aparte

nieuwsartikelen) en op social media worden gedeeld. Bijvoorbeeld: RTL Nieuws; NOS; NU.nl; AD; Telegraaf; Hart van

Nederland; WNL; en Omroep Brabant. De focus ligt daarbij duidelijk op Sanna en haar verhaal (zie ook bij het volgende

onderdeel). ANP meldt dat ruim een half miljoen mensen live de eerste prik hebben gezien. Stichting Kijkonderzoek laat

weten dat ruim 509.000 kijkers het moment via het NOS-journaal op NPO 1 zagen. Via Hart van Nederland maakten

z0’n 36.000 mensen de eerste prik mee. En 11.000 volgden de gebeurtenissen in Veghel via NPO2, waar ook een

gebarentolk te zien was.

* Media zien in de eerste prik in Veghel een 'historisch moment’. Een positief sentiment overheerst. De goedkeuring van

het Moderna-vaccin zorgt voor 'dubbele vreugde'. In veel berichten doorklinkt een beeld van ‘iets dat we kunnen

vieren'. Media schrijven onder meer dat ‘onder luid applaus' het eerste prikmoment ‘werd gevierd'. Ook in de headlines
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van de artikelen vooral een positieve insteek. Telegraaf kopt: "Weer hoop in bange dagen’. AD citeert minister De Jonge
die sprak van een 'waanzinnig moment’. Volgens FD begint de 'coronavictorie' in een hal in Veghel. Het 19:30 uur-

journaal van RTL Nieuws leidt het item in met 'geschiedenis waar je bij staat’. En het NOS-journaal van 20:00 uur duidt

het historische aspect als 'grote woorden, maar het is dan ook een bijzondere dag. Historisch, symbolisch; de eerste

prik'. Hart van Nederland spreekt van een 'historisch moment, om twee redenen' en verwijst daarmee ook expliciet
naar de situatie in Washington. Omroep Brabant schrijft dat het 'historische moment’ live te zien was bij de omroep.

Brabantse media wijzen op de symboliek van de eerste start van de vaccinatiecampagne in de provincie waar de uitbraak

van corona al die maanden geleden ook begon. André Rouvout zegt dat hiermee 'de cirkel rond' is.

Naast de positieve woorden, grijpen media de eerste prik ook aan om nog maar eens een keer aan te geven dat

Nederland 'vaccinatie-hekkensluiter' in Europa is. AD schrijft dat Nederland 'niet langer de eenzame witte plek op de

vaccinatiekaart van Europa’ is. Media noemen dit vooral zijdelings; het staat niet centraal in de verslaglegging vanuit

Veghel. Buitenlandse media die over de eerste prik schrijven, benoemen sec dat Nederland 'laat’ is in vergelijking met

omringende landen. Tegelijkertijd zien (Nederlandse) journalisten dat het vaccinatie-pad in het buitenland ook hobbelig

verloopt, dus is het wel zo erg dat wij in Nederland wat later zijn begonnen? We kunnen ook leren van de fouten die in

andere landen worden gemaakt.
Wat wél wat meer centraal staat in de berichtgeving, is de vooruitblik, het 'en nu?' Na de eerste euforie van de eerste

prik, daarbij toch ook ruimte voor somberheid. Het duurt nog wel even voordat er voldoende mensen zijn ingeént zodat

we "terug naar normaal' kunnen. De geluiden van 'Haagse bronnen' over een mogelijke verlenging van de lockdown,

versterken die somberheid: 'We zijn er nog lang niet’. Media laten daarbij verschillende experts aan het woord om die

invalshoek kracht bij te zetten. Zo laat Parool emeritus hoogleraar virologie en virusziekten aan de Universiteit Utrecht

Peter Rottier aan het woord. Die zegt dat de wereld er pas na drie maanden vrolijker uitziet. "Maar eerst wacht nog

een strenge, lange winter. Je ziet aan de cijfers hoe moeilijk het is om het virus in deze koude maanden echt naar

beneden te drukken." Rottier verwacht dat de lockdown verlengd gaat worden. "In mijn ogen zijn we nog heel ver weg

van het moment dat we het virus met een beperkt aantal maatregelen en bron- en contactonderzoek onder controle

kunnen houden. Nog los van de vraag in hoeverre de Britse variant de cijfers gaat beinvloeden. Met deze vooruitzichten

kun je na 18 januari gewoon niet afschalen."

NRC schrijft dat de optimistische sfeer 'niet kan verhullen’ dat nog veel vragen openliggen. Uiteindelijk moeten tegen
dit najaar 'voldoende' mensen gevaccineerd zijn, zo citeert de krant Jaap van Delden. Maar hoeveel procent van de

bevolking dan precies beschermd moet zijn, weten de experts bij het RIVM nog niet, aldus NRC. Dat hangt samen met

de vraag in hoeverre het vaccin ook besmettelijkheid tegengaat en hoe lang het bescherming biedt, legt Van Delden uit.

"Met een ruwe gok moet rond de 75 procent van de bevolking ingeént zijn. Maar het is eigenlijk nog te vroeg om hier

wat over te zeggen."
Ook minister De Jonge wordt veelvuldig aangehaald om te benadrukken dat ‘we er nog niet zijn'. Media schrijven dat

hij sprak van een 'waanzinnig moment’. Het gaat nog wel even duren voordat alle ellende achter de rug is, maar "we

maken een begin. Hier in Brabant waar de crisis begon. Eindelijk". -Het begin van het einde van de crisis.

André Rouvoet wordt ook veelvuldig aangehaald. Hij verwijst naar de regio waar maanden geleden het virus zo heeft

kunnen huishouden: "Daarmee is de cirkel rond". Volgens Rouvoet markeert de eerste prik ‘een symbolisch moment’.

"De start van een mega-operatie”, zo gaf hij aan. "Nederland, we gaan beginnen!" Rouvoet noemde het ook

'bemoedigend' dat de vaccinatiebereidheid onder zorgmedewerkers inmiddels tachtig procent is.

Over de symboliek van de regio waar de eerste prik wordt gezet, zegt bestuurder Jacqueline Joppe van Zorggroep Elde

Maasduinen (ZGEM): "Deze regio is begin vorig jaar als eerste en ook het allerhardste getroffen. Het is mooi dat hier

tevens de eerste vaccinaties worden gezet. Het maakt de cirkel weer rond. Er is hier zoveel verdriet geweest. Het vaccin

geeft gelukkig weer hoop."

Telegraaf spreekt van een 'Sanna-effect’ bij de GGD nu de telefoonlijnen overbezet zijn. "Het was sinds de opening van

de lijn maandag al extreem druk, maar nu moeten providers helaas mensen 'wegdrukken', vertelt een GGD-

woordvoerder. Telegraaf tikt enkele voorbeelden op: “lk ben als verpleegkundige werkzaam voor de GGD", laat Maria

weten. "En ik kan geen afspraak maken. Bellen is niet eens mogelijk. Een schande, slecht voorbereid." En De Telegraaf-
lezer Rob mailt: "Mijn vrouw werkt in de zorg en probeert elk half uur te bellen. Het lukt niet. Hoe kan dat in Nederland

in 2021?" De GGD laat weten met een 'Sanna-effect’ te zitten. "Kennelijk trekt zij mensen over de streep. We willen dat

zorgmedewerkers niet langer dan een half uur hoeven te wachten, daarom hoort men een bandje waarin we vragen

om later opnieuw te bellen. Is het vervelend? Ja. Maar we zijn van 8 tot 8 bereikbaar, 7 dagen per week, en er zijn

genoeg vaccins. Dus blijf het proberen!" Hart van Nederland heeft een vergelijkbare invalshoek en spreekt van een

‘vlugge vaccinatie' omdat de vaccins voor de ziekenhuizen al na één dag op zullen zijn.

Eris tot slot brede aandacht voor het ampul van de eerste vaccinatie dat naar Rijksmuseum Boerhaave gaat.

Sanna: "Vind de dingen eromheen spannender"

De focus ligt duidelijk op het verhaal van Sanna. Haar verhaal aan de aanwezige journalisten worden gretig opgetekend
en voorzien van veel foto's, vooral van 'het moment': de prik in de arm en de blik van Sanna daarbij.

De 39-jarige verpleeghuismedewerkers wordt opgevoerd door de pers als iemand die het ziet als een 'morele

verplichting' zich in te laten enten. "Het voelt voor mij als een morele verplichting naar mijn cliénten. Als zij daardoor
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langer van hun kinderen en kleinkinderen kunnen genieten en de maatschappij weer normaler kan worden, draag ik

daar graag mijn steentje aan."

Ook veel aandacht voor hoe zij de eerste golf heeft beleefd en haar persoonlijke motivatie tot het besluit het vaccin te

willen laten zetten. NU.nl tikt op: "Van de 124 bewoners zijn er toen helaas 22 overleden. Zeker toen de verpleeghuizen

op slot gingen, was je ogen en oren van de familie. Ik heb zelf vaak de hand vastgehouden van mensen die overleden,

omdat de familie er niet bij mocht of kon zijn. Het was een hele emotionele ervaring." In haar persoonlijke leven had ze

het eveneens zwaar als gevolg van het virus, vooral tijdens de eerste golf. "lk was heel bang om besmet te worden en

dat mee te nemen naar het verpleeghuis. lk probeerde zo min mogelijk in aanraking met anderen te komen. Het was

tijdens die eerste golf heel hard werken, er was bovendien veel onwetendheid in die tijd, alles vroeg om een enorme

organisatie. De testcapaciteit was schaars. Nu is het anders. We weten veel meer, dragen mondkapjes, er wordt getest."

Ze vertelt eerlijk over haar twijfel over het inenten. Media schrijven op dat ook Sanna het 'spannend' vond. "Maar ik

heb er veel over gelezen en heb vertrouwen in de wetenschap. Het voelt veilig." Tegen Omroep Brabant zegt ze wat

uitgebreider: "Net zoals veel van mijn collega's. Ik keek de kat uit de boom, had veel vragen. Wat zit in het vaccin, wat

doet het met je, wat zijn de bijwerkingen? Maar ik ben me gaan inlezen, volgde het nieuws en sprak erover met collega's.
Nu heb ik besloten me toch te laten vaccineren, want het voelt goed." Ze hoefde dan ook niet lang na te denken toen

de directeur van Zorggroep Elde Maasduinen haar belde met de vraag of zij als eerste geént wilde worden. Ze was

meteen enthousiast. Direct na haar worden nog twee collega's van Het Wereldhuis ingeént, en een collega van een

andere zorginstelling. Zondag had ze een gesprek met minister Hugo de Jonge. "Het was een geruststellend gesprek”,

zegt ze. "Heel spontaan, erg fijn. Hij vroeg: wil je dit wel?" Ze liet weten dat ze enthousiast was.

De verpleegkundigen die na Sanna aan de beurt waren, krijgen beduidend minder exposure. Toch zijn er media die

beschrijven hoe de nummers 2, 3 en 4 - verzorgende Lucas van der Kallen (26), Zorgteamcoach Linda van den Hurk

(47), en specialist ouderengeneeskunde Lyan de Roos (51) - het hebben beleefd. "Het is heel bijzonder om een van de

eersten te zijn", zegt Van der Kallen. Van den Hurk straalt. Zoals veel werknemers in de verpleeghuiszorg heeft zij van

dichtbij ervaren hoe verwoestend corona is voor kwetsbare ouderen. "Laat na alle ellende op de afdelingen dit het begin

zijn van het terugkrijgen van ons normale leven." De Roos heeft geen last van de prik. "Dit was een uitstekende prikker,
dat heb ik weleens anders meegemaakt." De vier hopen met hun mediaoptreden zo veel mogelijk collega's over de

streep te trekken zich ook te laten vaccineren. Van den Hurk: "Ik hoop dat mensen die opkijken tegen de prik nu zien

hoe zeer het meevalt."

Reacties door experts in de talkshows

ErasmusMC-viroloog Marion Koopmans zegt in EenVandaag "dat het een historische dag is, het ongelofelijksnelgegaan
is en een triomf is voor de wetenschap." Wel voegt ze eraan toe: "Laten we ervan genieten, maar het is het begin van

het volgende proces en dat gaat nog maandenlang duren."

IC-verpleegkundige van het Tilburgse Elisabeth-TweeSteden ziekenhuis en voorzitter van de beroepsvereniging van IC-

verpleegkundige Rowan Marijnissen kreeg als eerste van haar ziekenhuis het vaccin en zegt in M "Het heel bijzonder te

vinden en is ontzettend blij dat we eindelijk zijn begonnen met vaccineren; er is afgelopen dagen ontzettend hard

gewerkt. De dag ervoor was ik euforisch en klaar om te beginnen".

LUMC-epidemioloog internist en lid van het College ter beoordeling van geneesmiddelen Olaf Dekkers zegt in

Nieuwsuur dat "Het moment van het hebben van een vaccin een heel belangrijk psychologisch moment is, omdat

beloofd is dat we vanaf dan kunnen gaan versoepelen, maar tegelijkertijd is de boodschap dat we in eerste instantie

maar een heel beperkt aantal mensen vaccineren.” Hij vervolgt: "Dus het lijkt heel veel wat we nu doen, maar als het

meezit hebben we over een maand of twee een half miljoen mensen gevaccineerd. Dat is qua aantal niet zodanig veel

dat je verwacht dat er in hoog tempo afname van het aantal besmettingen zal zijn.” Hij denkt dat de druk op de zorg

pas echt minder zal worden op het moment dat we uitgebreid de groep 50 tot 75-jarigen ook kunnen vaccineren. “Dat

is de groep die aan de ene kant zorgdraagt voor veel infecties doordat ze actief participeren, maar aan de andere kant

ook verhoogd risico heeft opgenomen te worden." Hij denkt dat tegen de zomer versoepelingen mogelijk zijn, omdat

er dan heel veel mensen gevaccineerd zijn en je t.z.t. ook in de zomermaanden zit waar het virus minder van houdt.

"Mogelijk weten we tegen die tijd ook hoe het werkt als je op grote schaal van grote evenementen aan de deur gaat
testen op corona, zodatjemensen met een positieve uitslag kan zeggen: heel spijtig, maarje zal toch voor de tv moeten

gaan kijken. En al die drie dingen samen maken dat we best wel positief naar de toekomst kunnen kijken."

Arts en hoofd infectieziektenbestrijding GGD Amsterdam Anja Schreijer zegt bij Jinek "dat ze wel een beetje zaten te

wachten tot wanneer ze aan de slag konden" en "dat het uiteindelijk niet uitmaakt hoe snel je begint, maar hoe je uit

de wedstrijd komt. Hoe hoog is straks die vaccinatiegraad? Hoe snel halen we Nederland uit deze crisis? Dat is

uiteindelijk belangrijk, niet hoe snel je aan de start verschijnt." Ook zegt ze het met Jinek eens te zijn dat ze niet het idee

heeft dat mensen zich bewust zijn dat de alle strenge maatregelen nog steeds blijven gelden, ondanks dat je

gevaccineerd bent.

Medisch directeur Pfizer Marc Kaptein zegt bij Jinek "dat het heel moedig is geweest om de oproep van Gommers en

Kuipers om het zorgpersoneel in ieder geval alvast te vaccineren te integreren in het vaccinatiebeleid". Schreijer zegt

daarmee niet zo blij te zijn geweest: "het draagt uiteindelijk niet bij aan extra handen aan het bed, zoals Gommers

veronderstelde, omdat het even duurt voordat dat zo ver is. Als je nu de kwetsbare groep van 60+ gaat vaccineren,
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verlaag je echt de druk op de zorg. Want dat zijn de mensen, vooral onder de 75, die op de IC terechtkomen. Maar

desalniettemin is het een feestelijke dag."

ErasmusMC-viroloog Marion Koopmans zegt in Op1 dat "Het een prachtig moment is en succes voor de wetenschap,
maar er is nog wel een lange weg te gaan en ouderen moeten snel aan de beurt komen."

LNAZ-voorzitter Ernst Kuipers zegt daarop in Op1 dat het in perspectief geplaatst moet worden: "We moeten zoveel

doen in de ziekenhuizen, dat we alle personeelsleden op de kritische afdelingen niet kunnen missen." Hij maakt de

vergelijking met de situatie in het vliegtuig: "Wanneer de luchtdruk wegvalt, zet je eerst zelf een masker op én pas

daarnd bij je kind."

College ter beoordeling geneesmiddelen-lid Ton de Boer zegt in Op1 over goedkeuring Moderna-vaccin: "Als het vaccin

volgende week het land in komt, kan het snel gaan, want priklocaties zijn gereed, voorbereidingen zijn al getroffen en

het vaccin is makkelijker te bewaren." Hij voegt eraan toe dat wel nog de onderzoeksuitslag van de werkingsduur van

alle vaccins bekend moet worden gemaakt door de firma’s, aangezien deze nu nog op drie maanden bescherming ligt.

Reacties vanuit de politiek
Grote hoeveelheden reacties vanuit de Kamerleden blijven uit, sommigen posten zelfs niets terwijl ze wel over andere

onderwerpen als de situatie in Washington D.C. twitteren. De reacties die er zijn, zijn voor het overgrote deel positief.

D66-fractievoorzitter Rob Jetten: "De eerste vaccinatie is een feit. Wat een prestatie van de wetenschap! In #DBunked

meer over de feiten en fabels over het coronavaccin. Dit vaccin is goed getest. Veilig. En het is ook voor jonge mensen

belangrijk om zich te laten vaccineren. Meer: d66.nl/vaccineren."

D66-lijsttrekker Sigrid Kaag: "Mooie start dankzij wetenschappers en zorgpersoneel. Dank voor jullie tomeloze inzet

voor onze gezondheid en welzijn!"
D66-lid Vera Bergkamp twittert: "Bijzonder moment! ‘Vaccinaties van start: eerste prik gezet bij

verpleeghuismedewerkster Sanna’."

PVV-fractievoorzitter Geert Wilders twittert op de dag van de eerste vaccinatie: "lk gun iedereen die dat wil een

vaccinatie mits vrijwillig en zonder enige dwang of drang, maar ik vind het schandalig dat kwetsbare (thuiswonende)
ouderen niet ook als eerste aan de beurt zijn! Pas uw beleid hierop aan minister @hugodejonge! #coronavirus #corona

#wilders."

PVV-zorgwoordvoerder Fleur Agema twittert i.c.m. gedeeld Twitter-bericht minister De Jonge: "Elk fotomomentje is er

één voor @hugodejonge. Zelfs als hij als laatste over de finish komt ;) #hugodejongekanniks."

SP-fractievoorzitter Lilian Marijnissen twittert: "Bijzondere dag! Sanna is de eerste in ons land die gevaccineerd wordt.

In november ging ik bij Sanna en haar collega’s in het verpleeghuis op bezoek en hoorde van haar zelf hoe zwaar maar

belangrijk werk ze doen!"

Groenlinks-kamerlid Suzanne Kroger twittert i.c.m. gedeeld bericht over goedkeuring Moderna: "Twee keer goed
vaccinatie nieuws vandaag!"
Groenlinks-fractievoorzitter Jesse Klaver is over de eerste vaccinatie niet actief op zijn Twitter-account.

PVDA-fractievoorzitter Lodewijk Asscher is over de eerste vaccinatie niet actief op zijn Twitter-account.

ChristenUnie-fractievoorzitter Gert-Jan Segers is over de eerste vaccinatie niet actief op zijn Twitter-account.

Sentiment op social media

. Opvallend veel positieve geluiden op social media. Gezien de gevoeligheid van het onderwerp én de nadruk in de media

en vanuit de politiek van de laatste weken dat ‘Nederland als laatste in Europa gaat vaccineren’, was een groter aandeel

negatieve geluiden verwacht. Op de social mediakanalen van minister De Jonge komen felicitaties binnen, alsook

steunbetuigingen en complimenten. Ook tijdens de uitzending van Jinek, waar De Jonge te gast was, komen reacties

binnen van mensen die vinden dat het 'afzeiken' maar eens moet stoppen.

Op de corporate social mediakanalen van VWS heerste er onbegrip over het feit dat er tijdens de livestream geen

handschoenen / mondkapjes werden gedragen tijdens de eerste vaccinatie (dit wordt ook gedeeld op de kanalen van

minister De Jonge). Ook zou er betere voorlichting over het vaccin moeten komen.

Op de social mediakanalen van minister De Jonge komen veel felicitaties binnen voor de eerste prik alsook in zijn

privéberichten veel complimenten en steunbetuigingen. Ook tijdens Jinek krijgt hij bijval van mensen die zeggen dat het

afzeiken wel mag stoppen.

Op de social mediakanalen van minister De Jonge vindt men het belangrijk dat duidelijk wordt dat vaccineren je niet

direct veilig maakt, dus dat het wel belangrijk blijft om de maatregelen op te volgen.

Op de social mediakanalen van minister De Jonge wordt gezegd dat de verpleegster haar hand ervoor houdt, zodat we

niet kunnen zien dat het vaccin er eigenlijk helemaal niet in gaat (in het kader van de complotdenkers). Senna wordt

een actrice genoemd en men vindt het alsnog een symbolische start.

Op de social mediakanalen van minister De Jonge zijn er onrust en zorgen vanuit de mensen die 60+ zijn en een medische

indicatie hebben.

Red Team-lid Amrish Baidjoe twittert i.c.m. gedeeld Twitter-bericht minister De Jonge: "Prachtig, mooi, en niet

vergeten, wel alle maatregelen blijven volgen tot we beter weten of de vaccinaties ook een sterk effect hebben op effect

transmissie (een gevaccineerde die mogelijk nog wel anderen besmet)."
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Vragen en onduidelijkheden over de vaccins via de social kanalen van VWS

* Op de corporate social mediakanalen van VWS wordt afgevraagd of het vaccin alleen jezelf beschermt of ook voorkomt

dat je andere kunt besmetten? Een veelvoorkomende vraag was: Mensen met een medische achtergrond tussen 18-60

worden vervroegd gevaccineerd, waarom mensen met een medische indicatie boven 60 niet? Ook kwamen er vragen

over andere groepen binnen (wanneer is groep x aan de beurt?). Verder berichten over of en waarom de vaccinatie niet

in het vaccinatieboekje kan komen.

* Op de social mediakanalen van minister De Jonge zijn er veel vragen waarom hij zelf niet als eerste is gevaccineerd?

De eerste prik 'in beeld'

eo  Hieronder een kleine impressie van de beelden die journalisten hebben gebruikt bij hun artikelen over de eerste prik.

Wat fijn dat je er bent
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